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fört vid Kulturnämndens sammanträde tisdagen den 26 mars 
2024 kl. 15:30-16:00, Rum Askeby, Kulturförvaltningen, 
Askebykoken 13 i Rinkeby 
 

Ledamöter Torun Boucher (V) Ordförande 
Alma Carlsson (S) 
Curre Hansson (S) 
Marja Sandin-Wester (MP) 
Kristina Lutz (M) 
Hanna Werner (M) 
Emelie Wassermann (SD) 
Kevin Wyn-Jones (S) ersätter Esme Güler (S) 
Magnus Nilsson (V) ersätter Ida Bengtzon (V) 
Oscar Sameland (M) ersätter Jonas Naddebo (C) 
Niclas Peyron (L) ersätter Isabel Smedberg-Palmqvist (L) 
 

Ersättare Bengt Gustafsson (S) 
Ylva Sjölin (MP) 
Tapani Juntunen (SD) 
Destiny Zandi Lindgren (KD) 
 

Övriga närvarande Maria Jansén Förvaltningschef 
Lennart Ploom Förvaltningschef 
Daniel Forsman Avdelningschef 
Rebecka Ioannidis Lindberg Avdelningschef 
Patrik Liljegren Avdelningschef 
Fredrik Linder Avdelningschef 
Åsa Magnusson Avdelningschef 
Lena Nilsson Avdelningschef 
Joanna Sandell-Wright Avdelningschef 
Jelena Veljkovic Avdelningschef 
Irma Ortega Cruz Borgarrådssekreterare 
Magnus Sundin Personalföreträdare 
Maria Sundström Personalföreträdare 
Kajsa Rydergård Nämndsekreterare 
Annasara Yderstedt Karlsson Ersättare nämndsekreterare 
Birthe Andersson Tjänsteman 
 

Justerare Torun Boucher, Kristina Lutz 
 
 

Paragraf §§1-21 
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Sekreterare Kajsa Rydergård 
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§ 1 
Val av protokolljusterare  

Beslut  
Kulturnämnden utser Kristina Lutz (M) att tillsammans med 
ordförande Torun Boucher (V) justera dagens protokoll. 
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll  
KUL 2024/1 
 

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från kulturnämndens 
sammanträde den 20 februari till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1-4 Protokoll - Kulturnämndens protokoll. 2024-
02-20 §§ 10-13,15-16,18-19 Omedelbar justering 

 KUL 2024/1-5 Protokoll - Kulturnämndens protokoll. 2024-
02-20 §§1-9,14,17,20-23  
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§ 3 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av inkomna skrivelser till 
handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 §16 den 29 januari 2024, Kommunfullmäktige Stockholms 
stads reviderade strategi 2024-2026 för att förhindra att barn, 
unga och unga vuxna dras in i kriminalitet 

 Bilaga 1 - Stockholms stads strategi 2024-2026 för att 
förhindra att barn unga och unga vuxna dras in i kriminalitet 

 Svar på skrivelse inlämnad till kulturnämnden om 
samlingslokaler i Stockholm 

 Protokoll 1/2024 Stockholms konstråd. Från sammanträde 
2024-02-22 

 R4 - Utl Program för tillgänglighet och delaktighet för 
personer med funktionsnedsättning 2024-2029 

 §16 den 19 februari 2024, Kommunfullmäktige Program för 
tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 2024-2029 

 Program för tillgänglighet och delaktighet 2024-2029 
slutgiltig 

 §17 den 21 februari 2024, Kommunstyrelsen PM_ 
Avstämning av mål och budget för 2024 

 Expediering av kommunstyrelsens beslut den 21 februari § 
17 - Avstämning av mål och budget för 2024 (1/2) 
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§ 4 
Anmälan av delegationsbeslut  

Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut till 
handlingarna. 
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§ 5 
Anmälan av protokoll från arkivutskottet  

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från arkivutskottet 
den 21 mars till handlingarna. 
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§ 6 
Anmälan av protokoll från kulturförvaltningens och 
Stadsarkivets förvaltningsgrupper  

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från kulturförvaltningens och 
Stadsarkivets förvaltningsgrupper den 18 mars till handlingarna. 
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§ 7 
Kulturförvaltningens och Stadsarkivets månadsrapporter 
februari 2024  
KUL 2024/491 
 

Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av kulturförvaltningens 
och Stadsarkivets månadsrapporter för februari 2024 till 
handlingarna. 
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§ 8 
Anmälan av verksamhetsplaner för Liljevalchs konsthall 
och kulturstrategiska staben 2024  
KUL 2024/64 
 

Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av verksamhetsplanerna för 
avdelningarna Kulturstrategiska staben och Liljevalchs konsthall till 
handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/64-3 Verksamhetsplan för Kulturstrategiska 
staben 2024 

 KUL 2024/64-4 Verksamhetsplan för Liljevalchs konsthall 
2024 
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§ 9 
Kontorsyttrande över betänkandet - Som om vi aldrig 
funnits – exkludering och assimilering av tornedalingar, 
kväner och lantalaiset (SOU 2023:68)  
KUL 2024/216 
 

Beslut  
Kulturnämnden godkänner anmälan av kontorsyttrandet över 
remissen av betänkandet Som om vi aldrig funnits - exkludering och 
assimilering av tornedalingar, kväner och lantalaiset (SOU 2023:68) 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturnämnden har av kommunstyrelsen ombetts att yttra sig över 
en remiss av betänkandet - Som om vi aldrig funnits – exkludering 
och assimilering av tornedalingar, kväner och lantalaiset (SOU 
2023:68). 
 
Betänkandet rör den assimileringspolitik som bedrevs av svenska 
staten under 1800- och 1900-talen. I betänkandet föreslås mål och 
åtgärder för att bidra till upprättelse och främja försoning. Flera av 
dessa har relevans för kulturförvaltningen och Stockholms stad: 
Synliggörande och egenmakt, förverkligade och utökade rättigheter 
samt språkrevitalisering och kulturfrämjande åtgärder. 
 
Kulturförvaltningen instämmer i sin helhet i betänkandet. 
Förvaltningen ser positivt på förslagen om kunskapshöjande 
insatser på olika nivåer i samhället, då bristande kunskap riskerar att 
bidra till att arbetet nedprioriteras. Betänkandet är i sig ett viktigt 
kunskapsmaterial som med fördel kan användas som utgångspunkt 
för vandringsutställningar, uppläsningar, iscensättningar och för 
pedagogiska ändamål. Kulturförvaltningen är tillsammans med 
stadens övriga verksamheter en arena för synliggörande av och 
kunskapsspridning om minoriteten, dess kultur, språk och historia. 
 
Kulturförvaltningen instämmer i att regeringen behöver se till att 
det i det fortsatta arbetet med synliggörande och stärkande av 
tornedalingars, kväners och lantalaisets språk och kultur finns 
tydliga handlingsplaner och mål, där aspekter som tillräckliga 
resurser, långsiktighet och rätt kompetens är ledord. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/216-2 Kontorsyttrande över remissen av 
betänkandet Som om vi aldrig funnits - exkludering och 
assimilering av tornedalingar, kväner och lantalaiset (SOU 
2023:68). 

 KUL 2024/216-1.3 Bilaga - Intervjuberättelser SOU 2023:68 
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 KUL 2024/216-1.4 Bilaga - Forskarrapporter SOU 2023:68 
 KUL 2024/216-1 Remiss av Betänkandet - Som om vi aldrig 

funnits - exkludering och assimilering av tornedalingar, 
kväner och lantalaiset (SOU 2023:68). Remisstid 2023-03-08 

 KUL 2024/216-1.1 Remissmissiv - Betänkandet - Som om vi 
aldrig funnits - exkludering och assimilering av 
tornedalingar, kväner och lantalaiset (SOU 2023:68) 

 KUL 2024/216-1.2 Remiss - Betänkandet - Som om vi aldrig 
funnits - exkludering och assimilering av tornedalingar, 
kväner och lantalaiset (SOU 2023:68) 
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§ 10 
Deltagande i stadsintern kurs i styrning och uppföljning 
av investeringsverksamheten för förtroendevalda i 
nämnder  
Ordförandebeslut i brådskande ärende 
KUL 2024/430 
 

Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av ordförandebeslut till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Som ett led i arbetet med att förbättra stadens investeringsstyrning 
erbjuder stadsledningskontoret facknämndernas förtroendevalda till 
en utbildning i styrning och uppföljning av 
investeringsverksamheten. 
 
Kulturförvaltningen bedömer att det är relevant för samtliga 
förtroendevalda i kulturnämnden att delta i utbildningen. För att 
förvaltningen ska kunna betala ut dagarvode och eventuell 
ersättning för förlorad arbetsinkomst måste nämnden besluta om att 
deltagandet i utbildningen utgör underlag för arvodering. 
 
Enligt punkt 1.1 i kulturförvaltningens delegationsordning får 
kulturnämndens ordförande fatta beslut på° nämndens vägnar i 
brådskande ärenden, vilket också° regleras i kommunallagen 6 kap 
39 §. Eftersom utbildningen äger rum den 15 mars 2024 och 
närmast följande sammanträde med kulturnämnden äger rum den 26 
mars anses detta vara ett brådskande ärende. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/430-1 (Signerad) Ordförandebeslut i brådskande 
ärende - Beslut om deltagande i Intern kurs i styrning och 
uppföljning av investeringsverksamheten för förtroendevalda 
i nämnder 

 KUL 2024/430-1.1 Inbjudan till intern kurs om 
investeringsverksamhet nämnder 
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§ 11 
Stöd till studieförbundet Ibn Rushd  
Beslut efter återremiss 
KUL 2023/1323 
 

Beslut  
Kulturnämnden beviljar stöd till Ibn Rushd distrikt Gotland-
Stockholm-Uppsala för tre år 2024-2026 med 1,3 mnkr per år. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturnämnden beslutade 12 december 2023 att återremittera 
ärendet om stöd till studieförbundet Ibn Rushd (KUL 2023/1323) 
med anledning av att Folkbildningsrådet informerat om brister i 
kontrollen av Ibn Rushds verksamhet i Ovanåker, Bollnäs, Gävle 
och Helsingborg. Folkbildningsrådet bad Ibn Rushds 
riksorganisation om en åtgärdsplan och som lämnades in 10 januari. 
Åtgärdsplanen återremitterades till Ibn Rushd med uppmaningen att 
komma in med en ny, mer konkret version den 10 februari. Den 13 
februari beslutade Folkbildningsrådet att de avslutar ärendet efter att 
Ibn Rushd redovisat en trovärdig handlingsplan. 
 
Kulturförvaltningen har följt processen samt haft dialog med 
Folkbildningsrådet och Ibn Rushds verksamhetsledare i distrikt 
Gotland-Stockholm-Uppsala. Efter en sammanvägd bedömning av 
kända fakta och informationer ser inte förvaltningen att det förslag 
till beslut (KUL 2023/1323) som presenterades kulturnämnden 
tidigare behöver förändras. Kulturförvaltningen kommer under 
2024 att följa upp Ibn Rushds verksamhet i Stockholm och 
återkommer till nämnden i samband med 2025 års stödfördelning. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S) och Marja 
Sandin-Wester (MP) föreslår (se beslutet). 
  
2) Niclas Peyron (L) föreslår att nämnden beslutar 

1 Att återremittera ärendet 
2 Att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma med ärendet 
efter genomarbetning 
3 Att därutöver anföra 
  
Efter att det i media uppmärksammats hur Ibn Rushd fått 
kritik från Folkbildningsrådet eftersom de lämnat motstridiga 
uppgifter och enligt Folkbildningsrådets granskningsrapport 
haft stora brister i sin dokumentation, valde nämnden att 
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återremittera beslutet om stöd till Ibn Rushd med följande 
motivering: ”I samband med att ärendet beretts av 
kulturförvaltningen hade inte Folkbildningsrådets beslut 
gällande Ibn Rushd kommit ännu. För att säkerställa att 
Folkbildningsrådets beslut samt den åtgärdsplan som Ibn 
Rushd ska redovisa i januari 2024 också tas i beaktande i 
förvaltningens beredning, och att demokrativillkoren 
uppfylls, återremitterar vi den del av stödet för 
studieförbunden som rör Ibn Rushd.” 
  
Av granskningsrapporten kring Ibn Rushd framgick också att 
två publikationer med mycket stötande innehåll, ”The 
Upbringing of Children in Islam” samt ”Islamic laws”, ska ha 
använts i olika typer av studiegrupper – bland annat för unga 
barn. I dessa publikationer finns djupt problematisk text om 
barnaga, homosexualitet, stympning och dödsstraff, 
barnäktenskap, samt antisemitiska konspirationsteorier.  
  
Nu framgår att Ibn Rushd strukit denna verksamhet och fått 
lämna tillbaka 146 000 kr för dessa studiecirklar. Ibn Rushd 
har tillsammans med Folkbildningsrådet gjort en åtgärdsplan 
för att stärka det interna arbetet och förbättra styrningen av de 
studiematerial som används i organisationen. 
  
Stockholms stads demokrativillkor specificerar att: ”Alla 
former av kulturstöd omfattas av Stockholms stads 
styrdokument gällande demokrati, mänskliga rättigheter och 
jämställdhet mellan kvinnor och män samt våldsbejakande 
extremism.” Det är viktigt att säkerställa att det som skett i 
Gävle och Göteborg inte sker igen. Vad gäller projektet 
Stockholms stad nu ska ge medel för är det ett arbete 
studieförbundet IBN Rush distrikt Gotland-Stockholm-
Uppsala genomför utan samarbetsorganisationer, på Tensta 
Träff. Kulturförvaltningen har tittat på studiematerialet och 
har inget att anmärka på det. 
  
Vi hade dock, med anledning av att stödet är treårigt och 
trenden väntas bli att studieförbunds lokalorganisationer går 
upp i riksorganisationerna, önskat att förvaltningen belyst 
möjligheten att riksorganisationen är den som på längre sikt 
kan bli den som skall redovisa för förvaltningen. 

  
3) Kristina Lutz m.fl. (M) föreslår att nämnden avslår förvaltnings 
beslag till beslut att bevilja stöd till Ibn Rushd distrikt Gotland-
Stockholm-Uppsala för tre år 2024-2026 med 1,3 mnkr per år, och 
anför därutöver följande: 
  

Kulturnämnden beslutade 12 december 2023 att återremittera 
ärendet om stöd till studieförbundet Ibn Rushd om 1,3 mnkr 
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per år 2024-2026. Moderaterna ansåg dock redan då att en 
återremiss inte var tillräcklig, vi yrkade i stället avslag på 
förvaltningens förslag att bevilja stöd. 
  
Majoritetens beslut att återremittera ärendet grundade sig att 
Folkbildningsrådet dagarna innan kulturnämndens 
sammanträde krävt Ibn Rushd på närmre 150 000 kronor, på 
grund av att studieförbundet brustit i efterlevnaden av 
myndighetens grundläggande villkor rörande bland annat 
demokrati och mänskliga rättigheter. Det har i 
studieförbundets studiecirklar förekommit litteratur som 
förespråkat barnaga, uttryckt att homosexualitet är en synd, 
ursäktat könsstympning och gett uttryck för antisemitiska 
konspirationsteorier. Utöver att betala tillbaka pengar till 
Folkbildningsrådet ålades Ibn Rushd ha en åtgärdsplan på 
plats i januari 2024. 
  
Ibn Rushd lämnade in sin åtgärdsplan till Folkbildningsrådet 
10 januari. Åtgärdsplanen återremitterades till Ibn Rushd med 
uppmaningen att komma in med en ny, mer konkret version 
den 10 februari. Den 13 februari beslutade Folkbildningsrådet 
att de avslutar ärendet efter att Ibn Rushd redovisat en 
trovärdig handlingsplan. 
  
Majoriteten i kulturnämnden anser att denna åtgärdsplan är 
tillräcklig för att Stockholms stad nu ska betala ut 1,3 mnkr 
per år 2024-2026 till Ibn Rushd i studieförbundsstöd. Det 
anser dock inte Moderaterna. Vi är fortsatt av uppfattningen 
att Ibn Rushd inte ska beviljas stöd. Precis som vi sade när 
ärendet behandlades i nämnden i december tycker vi att det 
direkt oansvarigt att betala ut pengar innan åtgärdsplanen har 
kunnat implementeras. 
  
Därutöver finns det problem med Ibn Rushd som sträcker sig 
bortom detta aktuella fall med studiematerialet. 
Folkbildningsrådets beslut är nämligen bara ett i raden, som 
visar på Ibn Rushds bristande trovärdighet. Studieförbundet 
har länge kritiserats av ett flertal forskare, bland annat från 
Försvarshögskolan och Malmö universitet, som 
odemokratiskt. Dessa har belyst förbundets koppling till 
Muslimska brödraskapet, en islamistisk rörelse, som i 
grunden vill förändra vårt demokratiska system. Det har 
också uppmärksammats att Ibn Rushd samarbetat och gett 
stöd till antidemokratiska aktörer och bjudit in föreläsare som 
propagerat för antisemitism samt stöttat antidemokratiska och 
homofoba verksamheter. Flera kommuner och regioner har 
tidigare stoppat bidragen till Ibn Rushd. 
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Studieförbunden fyller en mycket viktig roll i Stockholms 
kultur- och bildningsliv. De bidrar till folkbildning, att fler får 
möjlighet att förkovra sig samt utveckla kunskaper och 
intressen. Men det är av yttersta vikt att säkerställa att 
offentlig finansiering bara går till verksamheter som till fullo 
står bakom demokrati och mänskliga rättigheter, samt bidrar 
till de mål vi politiker har satt upp. 
  
Moderaterna anser inte att det kan garanteras i det här fallet. 
Vi vill därför att kulturnämnden avslår att bevilja stöd till Ibn 
Rushd. 

  
4) Emelie Wassermann (SD) föreslår att nämnden avslår 
förvaltningens förslag till beslut, och anför därutöver följande: 

  
Kulturförvaltningen föreslår att nämnden över tre år ska 
fördela totalt 3,9 miljoner kronor till studieförbundet Ibn 
Rushd, som är en extrem organisation med tydliga kopplingar 
till Muslimska brödraskapet. Tillsammans med Sveriges 
Unga Muslimer har Ibn Rushd metodiskt och strukturerat 
bjudit in allt ifrån uttalade shariaförespråkare till rena 
jihadist-rekryterare till verksamheten. 
  
Folkbildningsrådet har rapporterat om stora problem med 
fusk och felaktigheter inom studieförbundens verksamheter. 
Trots att Folkbildningsrådet vidtagit åtgärder mot fusket 
återstår fortfarande arbetet med att säkerställa att 
verksamheterna faktiskt lever upp till de krav som ställs.  
  
Med anledning av det uppmärksammade systematiska fusk 
som framkommit, där studieförbunden bland annat redovisat 
deltagarsiffror som i många fall överstigit kommunernas 
invånarantal förespråkar Sverigedemokraterna att de 
skattefinansierade bidragen till studieförbunden ska 
avvecklas. 

  
Beslutsgång i delen om återremiss 
Ordförande ställer förslaget om att avgöra ärendet på dagens 
sammanträde mot att återremittera ärendet, och finner att nämnden 
beslutar att avgöra ärendet på dagens sammanträde. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer därefter resterande förslag mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. 
(V), Alma Carlsson m.fl. (S) och Marja Sandin-Wester (MP). 
  
Reservationer 
Kristina Lutz m.fl. (M) och Emelie Wassermann (SD) reserverar sig 
mot beslutet med hänvisning till sina respektive förslag. 
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Niclas Peyron (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag om återremiss. 
  
Ersättaryttranden 
Ersättaren Destiny Zandi-Lindgren (KD) instämmer i förslag till 
beslut från Kristina Lutz m.fl. (M). 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2023/1323-4 (Godkänd - R 1) Stöd till studieförbundet 
Ibn Rushd 2024-2026 

 KUL 2023/1323-4.1 Bilaga 1 Beslut att avsluta a¨rende 
2024-02-13 
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§ 12 
Upphandling av ramavtal för hyra av 
evenemangsetablering - totalentreprenad  
KUL 2023/1522 
 

Beslut  
1. Nämnden uppdrar åt kulturförvaltningen att genomföra en 

upphandling av ett ramavtal avseende hyra för 
Evenemangsetablering – totalentreprenad i enlighet med 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningschefen att godkänna 
upphandlingsdokumentet, genomföra upphandling, fatta 
tilldelningsbeslut samt teckna avtal med vinnande 
anbudsgivare vid upphandling av ramavtal avseende 
totalentreprenad för evenemangsetablering. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturförvaltningen anordnar flera av stadens egna evenemang, till 
exempel Stockholms Kulturfestival och Kulturnatt Stockholm. 
Därutöver ansvarar förvaltningen även för upplåtelser och 
evenemang i Kungsträdgården. Evenemangen genomförs både i 
centrala Stockholm och i ytterstaden i samarbete med förvaltningar, 
myndigheter och företag i Stockholm. 
 
För att kunna genomföra uppdraget behöver kulturförvaltningen 
upphandla ramavtal för hyra av evenemangsetableringar, d.v.s. 
hallar, tält, läktare, byggställningskonstruktioner, staket, 
vägavspärrningsutrustning, containers, transport, logistik m m. 
 
Nuvarande ramavtal (KuN 2021-09-28 § 6) löper ut 2025-05-16. 
Därför behöver kulturförvaltningen upphandla ett nytt ramavtal. 
 
Förvaltningen föreslår att kulturnämnden uppdrar åt 
kulturförvaltningen att upphandla ett ramavtal avseende hyra av 
evenemangsetablering – totalentreprenad, samt att nämnden uppdrar 
åt förvaltningschefen att godkänna upphandlingsdokumentet, 
genomföra upphandling, fatta tilldelningsbeslut och teckna avtal 
med vinnande anbudsgivare. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2023/1522-1 (Godkänd - R 1) Upphandling av 
ramavtal för tält och evenemangsetableringar 
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§ 13 
Fyllnadsval av ledamot till rådet för 
funktionshinderfrågor  
KUL 2024/330 
 

Beslut  
Kulturnämnden utser för sin egen del Louise Edlund (HRF) till 
ledamot i kulturnämndens, Kulturhuset Stadsteatern AB:s och 
Skönhetsrådets gemensamma funktionshindersråd för perioden fram 
till 2026-12-31. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige har beslutat att stadens samtliga nämnder ska 
ha ett funktionshindersråd knutet till sig. Kulturnämnden, 
Kulturhuset Stadsteatern och Skönhetsrådet har ett gemensamt 
funktionshindersråd. Rådet ska sammanträda minst sex gånger per 
år, träffa hela nämnden minst en gång per år och presidiet 
ytterligare minst en gång per år. 
 
Rådet ska stödja och ge råd i nämndens arbete med tillgänglighet 
och delaktighet för personer med funktionsnedsättning. Rådet ska 
delta i planering och uppföljning av hur utvecklingsarbetet med att 
leva upp till de mänskliga rättigheterna för personer med 
funktionsnedsättning fortskrider. 
 
Rådets ledamöter väljs för fyra år efter val till kommunfullmäktige. 
Rådets ledamöter ska utses av respektive nämnd efter förslag från 
Funktionsrätt Stockholms stad. Rådet väljer själv ordförande och 
vice ordförande. 
 
Eftersom Anne Sjöqvist (Hörselskadades Förening i Stockholm, 
HRF) har avsagt sig sitt uppdrag som ledamot i nämndens råd för 
funktionshinderfrågor, behöver nämnden utse en ny ledamot. 
Funktionsrätt Stockholms stad har nominerat Louise Edlund (HRF) 
till det vakanta uppdraget. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Handlingar i ärendet 
 KUL 2024/330-2 (Godkänd - R 1) Fyllnadsval av ledamot 

till rådet för funktionshindersfrågor 
 

Sida 22 (39)



 
 

Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-03-26 

§ 14 
Skrivelse om en tillgänglig kulturskola - även för barn 
med arbetande föräldrar  
Svar på skrivelse från Jonas Naddebo (C), Niclas Peyron (L), 
Kristina Lutz m.fl. (M) 
KUL 2024/151 
 

Beslut  
Skrivelsen besvaras genom kulturförvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jonas Naddebo (C), Niclas Peyron (L) och Kristina Lutz m.fl. (M) 
har i en skrivelse inlämnad till kulturnämnden ställt ett antal frågor 
om tillgängligheten på Kulturskolans kurser. De lyfter att en 
omständighet som kan leda till minskad tillgänglighet är att 
Kulturskolans schemalägger kurser för yngre deltagare tidigare på 
eftermiddagarna och kurser för äldre deltagare senare på 
eftermiddagen. De ser att denna schemaläggning kan leda till 
minskad tillgänglighet då föräldrar inte vill låta sina yngre barn gå 
själva till kulturskolan samtidigt som det kan vara svårt för föräldrar 
som arbetar att följa med sina barn tidigt på eftermiddagen.  
 
Kulturskolans kurser är idag i huvudsak förlagda kl. 15-20 på 
vardagar. Kulturskolan ser i bokningssatistiken att dessa tider är 
efterfrågade och blir bokade. Kulturskolan har en stor efterfrågan på 
kurser för alla åldersgrupper kl. 17-18 på vardagar. Kulturskolans 
rekommendationer för schemaläggning är att erbjuda tider för 
mellanstadiebarn kl. 15-19, lågstadiebarn kl. 16.30-19 och 
högstadie- och äldre ungdomar kl. 18-21. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/151-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om en 
tillgänglig kulturskola - även för barn med arbetande 
föräldrar.  

 KUL 2024/151-1 Skrivelse inlämnad på kulturnämnden om 
tillgänglig Kulturskola 
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§ 15 
Skrivelse om Liljevalchs otillåtna affischering  
Svar på skrivelse från Jonas Naddebo (C) 
KUL 2023/1957 
 

Beslut  
Skrivelsen besvaras genom kulturförvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jonas Naddebo (C) har lämnat in en skrivelse till kulturnämnden 
2023-12-12. Skrivelsen rör kulturförvaltningens marknadsföring i 
samband med Liljevalchs utställning ”Klänningen gör mannen”. 
Jonas Naddebo (C) anför att förvaltningens anlitade leverantör har 
affischerat utställningen på ett otillåtet sätt, vilket staden genom 
andra förvaltningar kraftfullt motarbetar då det bidrar till 
skadegörelse och nedskräpning. 
 
I samband med Liljevalchs utställning ”Klänningen gör mannen” 
har kulturförvaltningen anlitat leverantören Berlingo Media AB för 
marknadsföringstjänster. Leverantören fick i uppdrag att nå en 
yngre målgrupp genom affischering. Liljevalchs har sedan 
utställningen Klänningen gör mannen inte något pågående arbete 
med leverantören. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2023/1957-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
Liljevalchs otillåtna affischering 

 KUL 2023/1957-1 Skrivelse om Liljevalchs otillåtna 
affischering 
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§ 16 
Skrivelse om Kulturskolans instrumentförråd  
Svar på skrivelse från Emelie Wassermann (SD) 
KUL 2024/147 
 

Beslut  
Skrivelsen besvaras genom kulturförvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Emelie Wassermann (SD) har i en skrivelse inlämnad till nämnden 
ställt ett antal frågor om hur Kulturskolans instrumentförråds 
placering och öppettider påverkar tillgängligheten och i 
förlängningen deltagandet på Kulturskolans terminskurser i olika 
instrument. 
 
Kulturförvaltningen besvarar frågorna i skrivelsen. Kulturskolan ser 
att möjligheten att delta i Kulturskolans kurser i första hand handlar 
om när och var själva kursen äger rum. Kursen bokas innan ett 
eventuellt instrument beställs. När eleven träffar pedagogen lägger 
pedagogen en beställning till instrumentförrådet om ett instrument 
önskas. Har vårdnadshavaren eller den myndiga deltagaren inte 
möjlighet att komma till instrumentförrådet under ordinarie 
öppettider går det att kontakta instrumentförrådet och boka en tid. 
 
Instrumentförrådet är strategiskt placerat mitt i stan för att vara så 
nära till alla Kulturskolans enheter som möjligt. Kulturskolan ser 
ingen indikation på att instrumentförrådet är otillgängligt eller att 
det är specifikt otillgänglig för de som bor i ytterstadsområden. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/147-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
Kulturskolans instrumentförråd.  

 KUL 2024/147-1 Skrivelse - Skrivelse inlämnad till 
kulturnämnden 2024-01-23 om Kulturskolans 
instrumentförråd 

 

Sida 26 (39)



 
 

Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-03-26 

§ 17 
Skrivelse om samverkan mellan kulturnämnden och 
utbildningsnämnden  
Svar på skrivelse från Emelie Wassermann (SD) 
KUL 2024/148 
 

Beslut  
Skrivelsen besvaras genom kulturförvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Emelie Wassermann (SD) har i en skrivelse inlämnad till nämnden 
ställt ett antal frågor om kulturnämndens samverkan med 
utbildningsnämnden för att skapa långsiktiga och hållbara 
förutsättningar för att delar av Kulturskolans verksamhet ska kunna 
bedrivas i skolans lokaler.   
  
Kulturförvaltningen svarar på skrivelsen. Kulturskolan samverkar 
med skolor om lokaler för terminskurser och kortkurser efter 
skoltid. Där förläggs Kulturskolans verksamhet i skolans lokaler när 
skoldagen har slutat.  I huvudsak genomför Kulturskolan 
kursverksamhet i skolans lokaler i stadsdelarna utanför innerstaden: 
Farsta, Skarpnäck, Enskede Årsta Vantör, Hägersten-Älvsjö, 
Skärholmen, Bromma, Hässelby-Vällingby och Järva. 
  
Kulturskolans samarbete med utbildningsförvaltningen och enskilda 
skolor och utvecklingen av dessa samarbeten kommer att 
tydliggöras i Kulturskoleplanen. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/148-2 (Godkänd - R 2) Svar på skrivelse om 
samverkan mellan kulturnämnden och utbildningsnämnden  

 KUL 2024/148-1 Skrivelse - Skrivelse inlämnad till 
kulturnämnden om samverkan mellan kulturnämnden och 
utbildningsnämnden 
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§ 18 
Heltid som norm (KS 2023/1139)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2023/1890 
 

Beslut  
Kulturnämnden överlämnar förvaltningarnas tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om 
heltid som norm. För majoriteten av kulturförvaltningens 
befattningar utgör heltid redan norm. Förvaltningens deltidstjänster 
finns till största del inom den publika verksamheten (Stockholms 
stadsbibliotek, Museer och Konst och Liljevalchs), samt inom 
Kulturskolan. Kulturförvaltningen kommer för att fortsätta bedriva 
den publika och efterfrågestyrda verksamheten med bibehållen 
service, öppettider och tjänsteerbjudande behöva besluta om 
undantag från heltid som norm för ett antal befattningar. 
 
Om heltid som norm införs ser kulturförvaltningen att undantag 
behöver beslutas för befattningarna bibliotekarie, 
biblioteksassistent, biblioteksvärd, musiklärare, danslärare, 
bildpedagog, teaterassistent, teaterpedagog, forskningsledare, 
producenter, redaktörer, antikvarier, projektledare, konservatorer 
och museiassistent. 
 
För bibliotekarier bedöms verksamheten under en treårsperiod 
kunna omhänderta att deltidstjänster omvandlas till heltid. För andra 
befattningar som kulturförvaltningen behöver besluta om undantag 
är det möjligt att genomföra förflyttning till heltidstjänster under en 
längre period framåt. För enstaka befattningar som är verksamhets-
kritiska specialistfunktioner behöver undantaget vara permanent. 
 
För Stadsarkivets befattningar utgör redan heltid norm. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP) och Emelie Wassermann (SD) föreslår (se beslutet). 
  
2) Niclas Peyron (L) och Kristina Lutz m.fl. (M) föreslår att 
nämnden beslutar: 

1 Att delvis godkänna förslaget till beslut. 
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2 Att avstyrka förslaget om att alla tjänster som utannonseras 
ska som norm vara på heltid 
3 Att därutöver anföra följande 

  
Stadens förmåga att attrahera och behålla kompetent och 
skicklig personal är avgörande för kvalitén i den välfärd och 
service som erbjuds stockholmarna. Vi instämmer i att goda 
anställningsvillkor är en viktig del i arbetet med att stärka 
staden som arbetsgivare och här kan heltid som norm spela en 
betydelsefull roll. En norm kring heltidsanställningar är i stor 
utsträckning positiv men det finns problem att ta hänsyn till i 
implementeringen av förslaget. Vi vill framförallt lyfta att det 
finns de som vill söka deltidstjänster och som med nuvarande 
förslag riskerar att inte söka utannonserade tjänster. 
  
Stadsledningskontoret konstaterar att förslagen kommer att 
innebära ekonomiska konsekvenser på kort sikt och att detta 
behöver hanteras inom ram – även kostnader som kan uppstå 
på längre sikt kommer att behöva hanteras inom ram. Givet 
att personalkostnader utgör en stor del av stadens kostnader är 
det av stor vikt att kostnadsutvecklingen och verksamheters 
dimensionering bevakas noggrant för att undvika svårigheter 
att hålla budget. 
  
Vi vill också framhålla att heltid som norm inte får innebära 
ett förbud mot deltid framgent, vilket initiativärendet antyder. 
En norm tillåter undantag och stadens personalpolitik måste 
tillåta viss flexibilitet, dels utifrån verksamheternas skiftande 
behov men också utifrån arbetstagares behov. Det är också 
viktigt att tjänster som i praktiken utgör deltid inte blir 
artificiella heltidstjänster till följd av politiska beslut. Vi ser 
en risk i att rekryteringar som hade kunnat bidra positivt till 
en verksamhets kvalitet uteblir om inga deltidsanställningar 
ska kunna göras efter 1 juli 2024. Normen om heltid ska vara 
just en norm och vi motsätter oss därför ska-krav om att inga 
deltidsanställningar ska kunna göras från och med nämnda 
datum. 
  
Redan i dag, för staden som helhet, har cirka 91 procent av 
medarbetarna tillsvidareanställning på heltid. Vi anser att 
förslaget om att alla tjänster som annonseras ska som norm 
vara heltid utgör politisk detaljstyrning. Det är vår mening att 
annonser för vakanser och lediga tjänster ska utformas 
verksamhetsnära och ge en rättvisande bild av tjänstens 
karaktär och omfattning. Det finns en risk i att missvisande 
annonser påverkar förtroendet för staden som arbetsgivare 
och att söktrycket till lediga tjänster minskar. Vi kan inte nog 
understryka vikten av att utvärdera konsekvenserna av detta 
beslut för stockholmarna, arbetstagarna, verksamheterna och 
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huruvida heltid som norm faktiskt leder till bättre kommunal 
service och nöjdare medarbetare. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP) och Emelie Wassermann 
(SD). 
  
Reservationer 
Niclas Peyron (L) och Kristina Lutz m.fl. (M) reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S) och Marja 
Sandin-Wester (MP) lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Vi tillstyrker förvaltningens förslag till beslut och vill 
därutöver anföra: 
  
Heltid som norm i hela staden är en mycket prioriterad fråga 
för den politiska majoriteten. Inte minst inom 
välfärdsområdena, det är en nyckel för en jämlik stad. Vårt 
mål är att minst nittio procent av de anställda ska ha en 
tillsvidareanställning på heltid. 
  
Den övergripande ambitionen med heltid som norm är att ta 
tillvara på medarbetares kompetens och ge förutsättningar för 
ökad jämställdhet. Med utbildade och erfarna medarbetare 
som har möjlighet att arbeta heltid förbättras verksamheternas 
kvalitet. 
  
Detta arbete är prioriterat i alla stadens nämnder och 
bolagsstyrelser. De föreslagna förändringarna är ett tydligt 
steg på vägen till heltid som norm. 

  
Emelie Wassermann (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Den offentliga sektorn är Sveriges största arbetsgivare och 
därför är det enligt oss en självklarhet att denna ska gå i 
bräschen för goda villkor på arbetsmarknaden. Som Sveriges 
huvudstad har Stockholm en viktig roll i att föregå med gott 
exempel genom att vara en arbetsgivare som erbjuder bra 
villkor där heltid som norm är ett sådant. Förslaget är 
glädjande då heltid som norm är en del av 
Sverigedemokraternas kommunpolitiska inriktning. 
  
Vi tror dock att ärendet skulle vara betjänt av ett 
förtydligande vad gäller de som vill arbeta men av olika skäl 
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inte kan arbeta heltid. Vi upplever att det finns en risk att 
personer som inte kan arbeta heltid i praktiken stängs ute från 
att söka många kommunala tjänster så som heltidsnormen 
beskrivs i ärendet. Dessa personer måste också ha en chans 
att välkomnas som medarbetare utan att heltidsambitionen 
kommer på skam. 

  
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2023/1890-2.1 Bilaga - Personalsammansättning och 
nyckeltal kulturförvaltningen och stadsarkivet 

 KUL 2023/1890-2 (Godkänd - R 1) Heltid som norm. Svar 
på remiss från kommunstyrelsen 

 KUL 2023/1890-1.1 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2023/1139 Tjänsteutlåtande 

 KUL 2023/1890-1 Följebrev Heltid som norm, KS 
2023/1139 
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§ 19 
Stockholms stads program för idrott, motion och 
friluftsliv 2024-2028 (KS 2023/1303)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2024/93 
 

Beslut  
Kulturnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturnämnden har av kommunstyrelsen ombetts att besvara en 
remiss av Stockholms stads program för idrott, motion och 
friluftsliv 2024 - 2028. 
  
Programmets mål är att fler stockholmare ska börja idrotta eller 
motionera regelbundet. Detta för att förbättra folkhälsan och minska 
ojämlikheter i hälsa. Programmet ska ge vägledning i prioriteringar 
och strategier för att stimulera fler stockholmare till fysisk aktivitet. 
  
Programmet nämner kulturnämnden som ansvarig nämnd för tre 
uppdrag. Kulturförvaltningen ser goda möjligheter till samverkan 
mellan kulturförvaltningen och andra ansvariga aktörer i 
genomförandet av uppdragen. Kulturförvaltningen har genom 
samordningsuppdraget för verksamhetsområde Barn, kultur och 
fritid ett samordnande ansvar för den verksamhet som bedrivs på 
fritids- och ungdomsgårdar och parklekar. Dessa är viktiga 
verksamheter för att nå prioriterade målgrupper av barn och unga. 
Samtidigt är det viktigt att beakta att stadsdelsförvaltningarna själva 
ansvarar för det operativa arbetet i dessa verksamheter. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP) och Emelie Wassermann (SD) föreslår (se beslutet). 
  
2) Niclas Peyron (L) och Kristina Lutz m.fl. (M) föreslår att 
nämnden delvis godkänner förvaltningens förslag till beslut, 
och anför därutöver följande: 
  

Moderaterna och Liberalerna anser att Stockholms stads 
program för idrott, motion och friluftsliv 2024-2028 har för 
många brister i både framtagandet av programmet samt i 
programmets innehåll. Vi vill att kommunstyrelsen 
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återremitterar ärendet till idrottsnämnden och det grundas i 
huvudsak av följande: 
  
Ett program som utgår och ger direktiv till idrotten och 
friluftslivet i Stockholm måste tas fram tillsammans med 
stockholmsidrotten och dess aktörer inom friluftslivet. Det är 
våra förbund och föreningar som kan sin verksamhet bäst och 
vet vilka de största utmaningarna är. Under den grönblå 
majoriteten var det här en av våra viktigaste prioriteringar, att 
idrotten i Stockholm ska vara med och styra våra inriktningar 
och mål. Precis som vi gjorde vid framtagandet av Strategi 
för idrottsanläggningar 2022-2026. Det här programmet har 
haft ett alldeles för bristfälligt samarbete och dialog med vår 
idrottsverksamhet. 
  
Vi vill lyfta vikten av att det i programmet förtydligas att 
verksamhet specifikt för flickor kan få finnas, men inte med 
det huvudsakliga syftet att inte beblanda sig med pojkar. Vi 
delar ambitionen att nå de målgrupper som idag idrottar och 
motionerar i mindre utsträckning, såsom exempelvis unga 
flickor i ytterstadsområden. Men vi vill samtidigt framhäva 
att det även finns pojkar som slås ut när elitismen får prägla 
pojklagen inom idrotten. Det behövs verksamhet även för 
dessa pojkar som annars inte rör på sig i tillräcklig 
utsträckning. 
  
Den absolut största utmaningen för idrotten och möjligheten 
till rörelse och motion för stockholmarna är bristen på 
idrottsanläggningar. Vi har barn som står i kö för att börja på 
sin favoritsport men där våra föreningar inte har möjlighet att 
ta emot fler medlemmar på grund av bristen på tider. Det 
framgår inte i programmet att det är anläggningsbristen som 
är den största utmaningen för stockholmsidrotten och därför 
missar man ett av våra huvudmål, att få till fler tider och 
platser för idrott och rörelse. 
  
Programmet saknar också en tydlig ansvarsfördelning, ansvar 
för uppföljning och tillämpningsanvisningar och tydliga 
indikatorer vilket gör att det inte går att följa upp. Med många 
ansvarstagare måste detta vara kristallklart för att veta vem 
som ska göra vad, om insatser genomförts och vilken effekt 
de haft. Det tidigare programmet innehöll tydligare 
skrivningar om ansvar än detta men precis på samma sätt gick 
det inte att utvärdera/följa upp. På den workshop som hölls 
med nämnden för ca 2 år sedan inför arbetet med detta 
program var det den främsta kritiken på det då liggande 
programmet Ett program som ska främja rörelse måste vara 
tydligt mätbart, för hur ska vi annars veta om vi gjort rätt? 
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Vi önskar även att man ändrade åldern på den prioriterade 
målgruppen ”socioekonomisk status” från 13-20 år till 7-20 
år. Vi vet av erfarenhet att barn dras in i kriminella gäng 
tidigt i livet. Vi tror därför att 13 år är alldeles för sent att 
börja prioritera dessa barn i riskzon. Överallt annars talar man 
om vikten av tidiga insatser, det bör även gälla inom idrotten. 
Om vi ska göra insatser för att hålla våra barn borta från 
kriminalitet genom ett aktivt idrottsliv så måste vi börja 
tidigare, något som dessutom faktiskt fungerar för vårt 
föreningsliv då det ligger inom deras vanliga verksamhet. 
  
Flera insatser som beskrivs i programmet är kortsiktiga och 
har en motverkande effekt för föreningslivet att kunna 
utvecklas. Insatser och stöd måste utgå ifrån idrottens 
egenvärden, inte idrottens mervärden för att kunna få den 
effekt politiken vill uppnå, dvs att barn inte ska rekryteras till 
kriminella nätverk, generera en bättre folkhälsa och ge bättre 
skolresultat. Barn och unga idrottar och engagerar sig i en 
förening för att de tycker att det är kul, inget annat. 
  
Vi vet hur viktigt förenings- och ledarutbildning är för en 
hållbar och långsiktig verksamhet ändå föreslås insatser som 
endast kan genomföras av antingen endast mycket stora 
föreningar med anställd personal eller aktörer specialiserade 
på bidragsverksamhet. Detta är kortsiktigt då inga lokala 
organisationer, varken i skola eller i stadsdel, bildas och i 
värsta fall motverkas. 
  
I programmet använder man andel som nyckeltal istället för 
antal vid jämställdhetsmätning på våra idrottsplatser. Detta 
tycker vi är fel då det viktiga måste vara att antalet tjejer ökar 
på våra idrottsanläggningar och i föreningslivet istället för 
andelen. Om det är andelen som man utgår från skulle det 
kunna vara positivt i jämställdhetssynpunkt om antalet killar 
minskade på en idrottsanläggning, för då ökar andelen tjejer 
(dock inte antalet). Stadens mål ska inte kunna vara att färre 
killar idrottar. Vårt mål måste vara att både antalet killar och 
framförallt antalet tjejer ska öka inom idrott och friluftsliv. 
Skrivningarna om jämställdhet är överlag alldeles för otydliga 
i programmet och behöver utvecklas mer för att ge effekt. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP) och Emelie Wassermann 
(SD). 
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Reservationer 
Niclas Peyron (L) och Kristina Lutz (M) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Emelie Wassermann (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Vi ser positivt på att personer med funktionsnedsättning från 
7 år identifieras som en prioriterad grupp. Vi önskar dock att 
programmet förtydligar vikten av utbildning inom NPF och 
andra funktionsnedsättningar för de aktörer som organiserar 
idrott, motion och andra fritidsaktiviteter. De tre 
fokusområden som lyfts är centrala för att öka och främja 
rörelse men vi önskar konkreta förslag på hur målgruppen 
personer med funktionsnedsättning ska nås. Vi efterfrågar 
även kompletterande skrivningar om hur staden planerar att 
erbjuda fler grupper för parasport inom olika idrotter. 
  
Stockholm erbjuder många möjligheter till idrott, motion och 
friluftsliv, men det finns en brist på specialidrottshallar och 
träningsytor för vissa sporter. Byggprocessen för nya 
anläggningar tar lång tid vilket gör att det är viktigt att 
effektivisera användningen av befintliga anläggningar och 
hitta tillfälliga lösningar där det är möjligt. 
Utomhusanläggningarnas funktionalitet kan förbättras genom 
uppgraderingar av utrustning och utformning för att passa fler 
målgrupper och personer med funktionsnedsättning. 
  
Stadens verksamheter i form av skolor, öppna förskolor och 
parklekar spelar en viktig roll för att stimulera barn till rörelse 
och lek. Utformningen och storleken på dessa verksamheters 
utomhusmiljöer är avgörande för att uppmuntra till fysisk 
aktivitet. Skolornas ansvar enligt skolplikten innebär en 
möjlighet att påverka barnens inställning till fysisk aktivitet 
genom både teori och praktiska aktiviteter, vilket är 
grundläggande för god mental hälsa och fysiskt välmående. 
Att utöka möjligheterna till rörelse i anslutning till skoldagens 
start och slut ser vi som mycket positivt. 
  
Vi vill lyfta möjligheten att använda sig av skolornas 
befintliga idrottslokaler i så stor utsträckning som möjligt. 
Dels som en kostnadseffektiv lösning men även för att 
minska behovet av förflyttning och på så sätt öka 
tillgängligheten och incitamenten för att delta i aktiviteterna. 
Vi förutsätter att även barn och unga med 
funktionsnedsättning inkluderas i förvaltningens planer för att 
nå även denna prioriterade målgrupp. 
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Handlingar i ärendet 
 KUL 2024/93-2 (Godkänd - R 2) Remiss av Stockholms 

stads program för idrott, motion och friluftsliv. Svar på 
remiss från kommunstyrelsen 

 KUL 2024/93-1.2 Program för idrott motion och friluftsliv - 
rotelns ändringsförslag inför remittering 

 KUL 2024/93-1.1 Bilaga - Stockholms stads program för 
idrott, motion och friluftsliv 2024-2028 

 KUL 2024/93-1 Följebrev Stockholms stads program för 
idrott, motion och friluftsliv 2024-2028, KS 2023/1303. 
Remisstid 2024-04-23 
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§ 20 
Motion om att rädda Medeltidsmuseet – markera mot 
riksdagsförvaltningen (KS 2023/1230)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2024/390 
 

Beslut  
Kulturnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Gabriel Kroon och Linnea Vinge (båda SD) har i en motion 
föreslagit att kommunfullmäktige hemställer en begäran till 
Riksdagsförvaltningen om att bevara Medeltidsmuseet på 
Helgeandsholmen. Motionärerna menar att Stockholms stad bör 
begära att Medeltidsmuseet ska få fortsätta verksamheten på 
Helgeandsholmen då flytten av museet skulle innebära att 
verksamheten kommer att sakna viktiga föremål och minska i 
attraktivitet. 
 
I februari 2022 beslutade kulturnämnden om inriktningsbeslut för 
omlokalisering av Medeltidsmuseet till Börshuset. Sedan dess har 
kulturförvaltningen arbetat med planerna för det nya 
Medeltidsmuseet. Kulturförvaltningen har byggt upp en 
organisation som långsiktigt säkrar att museet blir en stark 
kunskapsinstitution med förmåga att kontinuerligt utveckla 
verksamheten i alla dess delar. Flytten innebär att de långsiktigt 
bästa förutsättningarna skapas för stadens ambitiösa museum om 
Stockholms medeltid. Inget av de alternativ för framtida 
verksamhetsform som identifierats i riksdagens uppdrag är förenligt 
med att långsiktigt kunna bedriva och utveckla Medeltidsmuseets 
verksamhet. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP), Niclas Peyron (L) och Kristina Lutz m.fl. (M) föreslår 
(se beslutet). 
  
2) Emelie Wasserman (SD) föreslår att nämnden tillstyrker 
motionen, och anför därutöver följande: 
  

Sverigedemokraterna har föreslagit att Stockholm stad ska 
inta en aktiv position gentemot riksdagsförvaltningen i syfte 
att återöppna medeltidsmuseet på Helgeandsholmen. 
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Kulturförvaltningen har i likhet med vänsterstyret valt att 
bortse från möjligheten att påverka riksdagens utredning i 
syfte att återöppna medeltidsmuseet på platsen. Det är 
beklagligt att Stockholm stad intar en passiv inställning trots 
att frågan om hur medeltidsmuseet ska utformas i lokalerna 
nu diskuteras i den tillsatta utredningen 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP), Niclas Peyron (L) och 
Kristina Lutz m.fl. (M) 
  
Reservationer 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/390-2 (Godkänd - R 1) Remiss av Motion om att 
rädda Medeltidsmuseet. Tjänsteutlåtande 

 KUL 2024/390-1.1 Motion om att rädda Medeltidsmuseet - 
markera mot riksdagsförvaltningen 

 KUL 2024/390-1 Följebrev Motion om att rädda 
Medeltidsmuseet - markera mot riksdagsförvaltningen, KS 
2023/1230. Remisstid 2024-04-30 
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§ 21 
Information och övriga frågor  
Emelie Wassermann (SD) lämnade in en skrivelse om Kristinehovs 
malmgård. Nämnden beslutade att överlämna skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 
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